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پزشکیان در صحن مجلس: 

پزشکان را مجبور نکنید به روستا بروند

راهکارهای یک عضو کمیسیون صنایع برای ساماندهی 
بازار خودرو

کلاف سردرگم بودجه و برنامه!!

ســرویس سیاســی- طبق آیین نامه داخلی 
مجلــس، دولت باید بودجه ســالیانه  را حداکثر تا 
۱۵ آذر به مجلس تقدیم کند که امسال این اتفاق با 
تاخیر رخ داد و دولت چند روز پیش بودجه لایحه 
۱۴۰۲ را به مجلس ارسال کرد. از طرف دیگر موعد 
اجــرای قانون برنامه ششــم علی رغم تمدید یک 
ســاله، پایان امســال به اتمام می رسد؛ یعنی باید از 
ابتدای سال آینده قانون برنامه هفتم در کشور اجرا 
شود اما هنوز دولت لایحه برنامه هفتم را به مجلس 

تقدیم نکرده است.
در شــرایطی که کمتر از ســه ماه تا پایان سال 
باقی مانده، سوال این است که تکلیف لوایح برنامه 
هفتم و بودجه ۱۴۰۲ چه خواهد شــد؛ محمدباقر 
قالیبــاف رییــس مجلــس در ۲۸ آذر یعنی قبل از 
تقدیم لایحه بودجه بــه مجلس، توضیح داده بود 
که »مجلس اول برنامه هفتم را بررسی می کند اگر 
نتوانیم بودجه را تا آخر اسفند به سرانجام برسانیم 
ممکن اســت برای دوماه بودجه دو دوازدهم بسته 
شــود اما همه تلاش دولت و مجلس این است که 

این اتفاق نیفتد.«
بعــد از تقدیم بودجه همچنان مجلس بر نظر 
قبلــی خود یعنی تقدم بررســی بودجــه بر برنامه 
پافشاری کرد تا جایی که عصر دوشنبه ۵ دی دولت 
بودجه را به مجلس ارســال می کند منتها هنوز این 
لایحه اعلام وصول نشــده است؛ در این باره سید 
نظام موسوی ســخنگوی هیات رییسه مجلس به 
ایســنا گفته بود که »بایــد دولت ابتدا لایحه برنامه 
هفتم را بــه مجلس تقدیم کند و بعد از آن مجلس 
لایحه بودجه سال آینده را اعلام وصول کند؛ بر این 
اساس با تصمیم هیات رییسه مجلس، تا زمانی که 
تکلیف برنامه هفتم مشــخص نشود، لایحه بودجه 

۱۴۰۲ اعلام وصول نمی شود.«
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت درباره 
بــه تعویق افتادن روند تقدیم لایحه بودجه و اینکه 
آیا در این زمینه شاهد لج بازی میان دولت و مجلس 
هستیم، گفت: امســال مثل هر سال از فروردین و 
اردیبهشت فرآیند تدوین بودجه آغاز شد و در حین 
تدوین بودجه سیاســت های کلی برنامه هفتم در 
شهریورماه هم به دولت و هم به سایر قوا ابلاغ شد. 
باید دولت دو اقــدام را انجام می داد؛ یکی بودجه 
ســال ۱۴۰۲ را منطبق با سیاست های برنامه هفتم 
تنظیم کند و دوم اینکه قانون اجرای سیاســت های 
برنامه هفتم هم را از شــهریور ماه شروع به نگارش 

کند.
وی ادامه داد: دولــت لایحه بودجه را تقدیم 
مجلس کــرد و مجلس هم در چارچوب آیین نامه 
داخلی خود مسیر خودش را پیش خواهد برد. زمان 
فرآیند تدوین برنامه توسعه از شهریور پس از ابلاغ 
سیاســت های کلی در دولت آغاز شــده و در حال 
پیگیری اســت و به محض تکمیل، تقدیم مجلس 

شورای اسلامی خواهد کرد.
در واکنش به صحبت های سخنگوی دولت، 
محمد رشــیدی عضو هیات رییسه مجلس گفت: 
بدیهی اســت که  باید لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ را 
براســاس برنامه هفتم توسعه تنظیم و بررسی کند 
اما متأســفانه تاکنون دولــت این لایحه برنامه را به 
مجلس تقدیم نکرده اســت؛ سیاست های کلی در 
شــهریورماه ابلاغ شده و دولت می توانست در سه 

ماه، کار نگارش برنامه هفتم توســعه را انجام دهد 
پس حتی اگر نظر دولت این بود که برنامه ششــم 
تمدید شــود، از همان شــهریور باید اجازه تمدید 
برنامــه را از مقام معظم رهبــری می گرفت تا در 

صورت موافقت ایشان برنامه تمدید می شد.
رشــیدی ادامــه داد: در هرصورت دولت در 
چندماه گذشته نه مجوز تمدید برنامه را گرفته و نه 
برنامــه هفتم را آماده تقدیم به مجلس کرده این در 
حالی است قوه مقننه باید براساس قانون عمل کند.
این عضو هیات رییسه مجلس از نحوه تقدیم 
لایحــه بودجه هم انتقاد کرد و گفت: لایحه بودجه 
ای که به مجلس ارسال شده، بدون انجام تشریفات 
قانونی و بدون لحاظ کردن جداول و با تاخیر ارائه 
شده و در صحن مجلس تقدیم نشده است؛ مجلس 
قانون را رعایت می کند پس باید بودجه ســال آتی 

براساس برنامه هفتم آماده شود.
در ایــن بین تعدادی از نمایندگان مجلس هم 
تذکراتی را در جلسه علنی مطرح کردند؛ محمدعلی 
محسنی بندپی نماینده نوشهر گفت: بیش از یک ماه 
و نیم از قول رئیس جمهور برای ارائه لوایح برنامه 
هفتم توســعه و بودجه ســال ۱۴۰۲ به مجلس می 
گذرد و همچنان ما معطل ارائه این لوایح هســتیم. 
هرچه سریع تر این دو لایحه تقدیم مجلس شود.

کاظم دلخوش نماینده صومعه ســرا نیز بیان 
کــرد: » اینطور که پیش مــی رود قانون بودجه به 
صورت دو دوازدهم یا ســه دوازدهم تصویب می 
شــود و این به نفع کشور نیست؛ لایحه برنامه بیاید 
و ظرف یک ساعت می شود تمدید را انجام داد؛ به 
ولله قســم بودجه کشور را با مشکلات عدیده تری 

مواجه می کند.«
تذکری که در پاســخ به آن، علی نیکزاد نایب 
رییــس مجلس بیان کرد: »دولــت باید خرداد ماه 
برنامه را به مجلس ارائه می کرد؛ سیاست های کلی 
رهبری شــهریور ماه به دولت ابلاغ شــد و رییس 
مجلس شــهریورماه در نامه ای به دولت خواست 
کــه با توجه به ابلاغ سیاســت های کلی، برنامه را 

به مجلس بفرســتید و دولت شهریور، مهر، آبان و 
آذر را فرصت داشــت تــا برنامه را به مجلس ارائه 
دهد. الان موضوع این اســت که دولت باید اجازه 
بگیرد، پیشــنهاد دهد و تمدیــد برنامه به تصویب 
نمایندگان برسد و ســپس بودجه اعلام وصول و 
مجلس وارد رسیدگی شود. نظر رئیس مجلس این 
بــود که طبق ماده ۱۸۹ باید اول برنامه داده شــود، 
بنابراین در سران قوا صحبت شده و در حال رسیدن 
به نتیجه ای رســیدن و بــه زودی موضوع برنامه و 

بودجه تعیین تکلیف خواهد شد.«
شنیده ها از تعدادی از نمایندگان حاکی از این 
اســت که دولت تا پایان دی ماه لایحه برنامه هفتم 
را به مجلس تقدیم می کند؛ این احتمال وجود دارد 
که مجلس به صورت همزمان دو کمیســیون تلفیق 
بودجه و برنامه تشکیل دهد و ابتدا بررسی برنامه را 
به اتمام رسانده و رسیدگی به بودجه به سال آینده 
موکول شود؛ موضوعی که بهروز محبی نجم آبادی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه تلویجا تایید کرد.
محبی نجم آبادی با این توضیح که باید لایحه 
بودجــه در چارچوب برنامه هفتم تدوین شــود، 
گفت: بیش از ۱۲ کمیته در سازمان برنامه و بودجه 
برای تدوین لایحه برنامه هفتم تشکیل شده و آنها 
در حال آماده کردن برنامه هستند ؛ دولت هم اعلام 
کرده تا یکی دو هفته آینده یعنی حداکثر تا پایان دی 

ماه لایحه برنامه هفتم را به مجلس تقدیم می کند.
وی ادامــه داد: با تقدیم لایحــه برنامه هفتم، 
مجلــس می تواند بودجه را در چارچوب آن مورد 
رسیدگی قرار داد؛ در همین راستا ممکن است این 
دو لایحه به موازارت یکدیگر در مجلس بررســی 
شده و بودجه در چارچوب برنامه مورد توجه قرار 
گیرد البته عده ای معتقدند که بودجه به صورت سه 

دوازدهم تصویب شود. 
در نهایــت بایــد منتظر ماند کــه مجلس چه 
تصمیمــی می گیرد.به نظر می رســد که در نهایت 
تعیین تکلیف بودجه ۱۴۰۲ و برنامه هفتم توســعه 

منوط به اجماع مجلس و دولت خواهد بود.

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون بهداشت 
و درمــان مجلس گفت: من مطب ندارم و به عنوان 
پزشک خصوصی کار نمی کنم، حرفم این است که 
پزشکان را مجبور نکنید و به آنها به زور نگویید که 
حتماً باید به روستا بروند. مسعود پزشکیان در جلسه 
علنی مجلس شــورای اسلامی در تذکری شفاهی، 
گفت: ما در حالی از عدالت حرف می زنیم که فقط 
پزشــکان را برای گذراندن طرح به مناطق محروم 
می فرستیم. وی بیان کرد: از طرف دیگر ما می خواهیم 
برای حقوق پزشکان هم سقفی گذاشته شود، این در 
حالی است که تعداد زیادی از متخصصان در مناطق 
محروم و شهرســتان ها بین ۱۲ تا ۱۸ میلیون درآمد 
دارنــد و همان متخصص در تهران برای یک عمل 
جراحی ۸۰ میلیون تومان پول می گیرد. با این شرایط 

چرا پزشکان باید به مناطق محروم بروند؟
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی 
درباره این موضوع که مجلس بیمارستان خصوصی 
دارد، گفت: مجلس بیمارستان خصوصی ندارد، اما 
مجلس با بیمارستان های خصوصی درجه یک تهران 
و شهرستان ها قرارداد بیمه دارد. باید برای مردم همان 
چیزی را بخواهیم که بــرای خودمان می خواهیم. 
عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: من مطــب ندارم و به عنوان 
پزشک خصوصی کار نمی کنم و دنبال پول و پست 
هم نیستم. بچه هایم هم پزشک نیستند که خیال کنید 
این حرف ها را برای خودم می زنم. حرفم این است 
که پزشکان را مجبور نکنید و به آنها به زور نگویید 

که حتماً باید به روستا بروند.

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: برای کاهش 
التهابــات بازار خودرو باید خودروهایی زیر ۷ الی 
۸ هزار دلار با تعرفه وارداتی صفر وارد شــود تا به 
نیــاز مصرف کننده واقعی در بازار خودرو پاســخ 

داده شود.
حجت الاســلام سیدجواد حسینی کیا درباره 
وضعیت بازار خودرو و راهکارهای ســاماندهی 
این بازار، بیان کرد: یکی از دلایل نابســامانی امروز 
بازار خودرو این اســت که میزان عرضه و تقاضای 
خودرو در بازار متعادل نیســت، از ســوی دیگر 
نقدینگی موجود در ســطح جامعه به سمت بازار 
خودرو هدایت شده است؛ این دو عامل سبب شده 

تا بازار خودرو ملتهب شود.

بــا افزایــش سودســپرده بانک ها 
نقدینگی جامعه به مسیر درستی می رود

وی در ادامه با بیان اینکه برای ساماندهی بازار 
خودرو باید چندین کار صورت گیرد، اظهار کرد: 
در وهله اول بانک ها باید سود سپرده ها را بیش از 
این افزایش دهند تا نقدینگی از بازار ارز و خودرو 
رخت ببندد و به ســمت بانک هــا برود. در وهله 
دوم لازم اســت از ظرفیت بازار بورس اســتفاده 
شــود و بورس تضمین های خود و مشــوق های 
خود را ارتقا دهد تا بخشــی از نقدینگی به سمت 
بازار بورس برده شود. در وهله سوم نیز لازم است 

واردات خودرو با جدیت بیشتری دنبال شود.
حداقل ۲۰۰ هزار خودرو باید وارد شود

نماینده مردم سنقر در مجلس شورای اسلامی، 

تصریــح کرد: بایــد واردات خودرو با ســرعت 
بیشــتری انجام شــود تا حداقل ۲۰۰ هزار خودرو 
وارد کشور شود. البته نباید خودروهایی مانند آنچه 
که امروز وارد شــده مجدد وارد گردد چراکه این 
خودرو ها گران قیمت هستند و نمی توانند التهابات 
بــازار را کاهش دهند. باید خودروهایی زیر ۷ الی 
۸ هزار دلار وارد شــود کــه تعرفه وارداتی آنها نیز 
صفر باشد. زمانی که این خودروها به دست مشتری 
 واقعی برســد آنگاه التهابات بازار کاســته خواهد 

شد.
حسینی کیا در پایان تاکید کرد: عرضه خودرو 
در بورس اگر سقف قیمتی داسته باشد خوب است 
اما اگر بدون ســقف قیمتی باشد قطعا مشکلاتی به 

همراه خواهد داشت.

تقدم و تاخر بررسی لوایح برنامه هفتم توسعه و بودجه ۱۴۰۲ در مجلس تبدیل به معمایی شده که برای حل آن سناریوهای مختلفی بیان می کنند؛ 
اما تکلیف این دو لوایح چه خواهد شد؟

ســرویس سیاســی- رئیس 
کمیســیون بهداشــت و درمــان 
مجلس شــورای اسلامی در نامه ای 
به رئیس جمهــور از عملکرد حوزه 
مدیریت محیط زیســت در مقابله با 

آلودگی هوا انتقاد کرد.
رئیس  شــهریاری  حسینعلی 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با انتقاد از عملکرد 
حوزه مدیریت محیط زیســت در 
مقابله بــا آلودگی هوا، گفت: در دو 
سال گذشته ۷۰۰ روز هوای ناسالم 
داشــتیم. عوامل انسان ســاخته آلودگی هوا در سکوت و ترک فعل مجریان 
قانــون، هــزاران بیمار به مردم تحمیل کرده و تنها در تهران بیش از صد هزار 
عمر در ســال به واســطه استنشــاق ذرات آلوده و آلاینده موجود در فضای 

شهری از بین رفته است.
متن نامه رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس به سیدابراهیم 

رئیسی به شرح زیر است:
همانگونه که مطلعید با کاهش شــدید نزولات آسمانی و شرایط آب و 
هوایی به ویژه ســرعت باد از یک طرف و ســرد شدن هوا و پدیده وارونگی 
و پایــداری جوی و افزایش عوامل آلاینده از طرف دیگر، دولت محترم کما 
فی الســابق اصلی ترین برخورد را در حوزه ترددهای شهری دانسته و اعمال 
می کند و در این راستا گویا تنها قشر دانش آموز و دانشجو و معلمان هستند 
که باید در خانه بمانند تا هوا بهتر شده و یا بارانی ببارد و تنفس نیمه پاک را به 
ریه های مجروح کلانشهرنشــین ها هدیه دهد غافل از آنکه این راهکار اصلًا 
راه حل مناســبی برای پاییز و زمســتان شهرهای بزرگ نیست و در این زمینه 
همچون سایر چالش ها عمل به قانون بهترین وسیله است زیرا که به تصویب 
عقل جمعی رســیده است و از همان مسیر نیز امکان به روز رسانی فوری در 

قالب طرح ها و لوایح فوریتی میسر است. 
در مانحن فیه یکی از این قوانین، قانون هوای پاک که در تیر ماه ســال 
۹۶ به تصویب رســید و کمی بعد به آن سازمان از سوی رئیس جمهور وقت 

برای اجرا در ۳۴ ماده ابلاغ گردید.
این قانون که در نخستین ماده آن، آلودگی هوا را حتی از اسباب کاهش 
ســطح رفاه عمومی تلقی می کند، سازمان محیط زیست را مسئول نظارت بر 
حســن اجرای خود و تهیه آئین نامه فنی در زمینه کنترل آلودگی ها دانسته و 
احکامی را متوجه آن ســازمان می داند که در صورت رعایت به هر شــاهد و 
دلیلی که خود بگویید، شــاهد این گونه ناتوانی در مقابل ذرات میکرومتری 

ناچیز نبودیم. 
این قانون را به دلیل تشــدید مشکلات و استمرار بی وقفه هوای ناسالم 
در اغلب روزهای سال، مهجورترین قانون موضوعه مبتلا به جامعه بوده که 
دلیل آن نه ضعف قانون که ســلب مســئولیت یا فرافکنی از طرف مجریانی 
اســت که قانون آنها را به عنوان عامل یا ناظر معرفی نموده، اکنون تهران به 
عنوان پایتخت بلاد اسلامی با حدود ۱۰ میلیون نفر جمعیت اتاق گازی شده 
که به جای ۱۰۰۰ متر دارای ســقفی کمتر از ۲۰۰ متر شــده است که چندین 

برابر بیشتر از استانداردهای جهانی است.
اســلام عزیز ما دین ســلامت و پاکیزگی است و به ما حکم می کند که 
طهارت و پاکیزگی را در ابعاد وجودی خود و اجتماعمان گســترش دهیم. 
شرایط امروز ما کرونایی است که خود ساخته ایم و متأسفانه فرقی که کروناها 
با هم دارند این است که واکسن برخی از اقسام آن نظیر هوای مسموم نه در 

کارخانه ها که در اراده ها ساخته و پرداخته می شوند.
از این رو شــاهد آنیــم که چگونه یک موضوع عینــی و ملموس مثل 
آلودگــی به دو فاکتور انتزاعی و ناملمــوس؛ یکی کاهش رفاه عمومی )ماده 
۱ قانون هوای پاک( و دیگری فقدان اراده ناشــی از تخطی از قانون، بستگی 
داشــته و مرتبط اســت. اینکه سال گذشته را با ۱۱۴ روز و امسال تا به امروز، 
۱۳۹ روز هوای ناســالم داشته ایم عبارت صحیحی است که صحیح تر از آن 
این اســت که ۷۰۰ روز دو سال گذشته، عوامل انسان ساخته آلودگی هوا در 
ســکوت و ترک فعل مجریان قانون، هــزاران بیمار به مردم تحمیل نموده و 
تنها در تهران بیش از صد هزار عمر در ســال به واسطه استنشاق ذرات آلوده 
و آلاینده موجود در فضای شــهری از بین رفته است، به راستی این حکایت 
حاکی از وخامت بیش از اندازه حوزه مدیریت محیط زیست نیست؟ محیط 
زیســتی که متولیان آن به شهادت قوانین حاکم نه تنها سازمانی به این نام که 
در معنای عام کلمه شــامل اســتاندارد، وزارت نیرو و وزارت نفت )به دلیل 
تأمین سوخت نیروگاه ها از راه سوخت های مایع و نیز اهمال در کاهش سهم 

۵۹ درصدی منابع متحرک( نیز می شود. 
اگر قانون نداشتیم، مجلس را هم می افزودیم البته که نظارت هم از شقوق 
اصلی خدمت در کســوت نمایندگی اســت و باید فصلی جدا گشود.توفیق 

روزافزون حضرتعالی را از خداوند منان خواهانم.

ســرویس سیاســی- عضو 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
گفت: ۵۸ نفر از نمایندگان خواستار 
اســتیضاح وزیر بهداشت و درمان 
هستند که هیئت رئیسه موظف است 
آن را به کمیسیون ذیربط ارجاع دهد.
در  روح الامینی  عبدالحســین 
جلسه مجلس شــورای اسلامی در 
تذکــری خطاب به هیئت رئیســه 
مجلس، گفت: هیئت رئیسه موظف 
است بلافاصله طرح استیضاح وزرا 
را بــه کمیســیون تخصصی ذیربط 

ارجاع کند و این موضوع قابل تفسیر نیست.
وی تاکید کرد: اعضای هیئت رئیسه سوگند خوردند که در انجام وظایف 
مراعات بی طرفی کامل و اجتناب از هرگونه اقدام مخالف آئین نامه داشــته 
باشــند. ما از هیئت رئیســه مجلس به دلیل عملکرد خلاف آئین نامه به کجا 
شــکایت کنیم؟ امضا جمع کنیم یا از نمایندگی اســتعفا دهیم؟ ما که زورمان 

به شما نمی رسد.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: این توجیهات که 
۹ وزیر استیضاح دارند و باب این کار باز می شود، قابل قبول نیست. از هیئت 
رئیسه مجلس می خواهم که ما را به سمت شکایت از هیئت رئیسه، شکایت 
به کمیســیون آئین نامه و اعتراض مدنی ماننــد برخی از همکاران مان که از 

نمایندگی استعفا دادند، سوق ندهید.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
۵۸ نفر از نمایندگان در ســامانه خواســتار استیضاح وزیر بهداشت و درمان 
هســتند. هیئت رئیســه موظف است بلافاصله درخواســت استیضاح را به 

کمیسیون ذیربط ارجاع دهد و مابقی موضوع را به صحن بسپارد.
علی نیکزاد که ریاســت جلسه را بر عهده داشت در پاسخ به این تذکر، 
گفت: خواهش می کنم حضرتعالی اســتعفا ندهیــد. ما موضوع را در هیئت 

رئیسه بررسی می کنیم.

انتقاد از عملکرد سازمان محیط زیست؛

ترک فعل در مقابله با آلودگی هوا

روح الامینی در صحن مجلس:

۵۸ نفر از نمایندگان خواستار استیضاح 
وزیر بهداشت و درمان هستند

ارتباط با چین 

سن »تجرد« زنان 

کشور تطهیر شود

در زورخانه را بستند!

حکم اعدام »حمید قره حسنلو« 

حکم اعدام محمد مهدی محمدی فر

رفع فیلترینگ

تایید کرده

دلمان می خواهد 

چراغ هتل ها 

ریخت و پاش برای مدیرانش

اخبار ویژه ...

عباس ســلیمی نمین درباره راهکار های گشــایش اقتصادی در شرایط تحریم گفت: 
در حالیکه امروز حتی خیلی از کشــور های متمایل به غرب از امکانات و منابع مالی 
چین برای پیشبرد پروژه های توسعه ای خود بهره می گیرند، متأسفانه توافق همکاری 
اقتصادی ۲۵ ســاله ما با چین به دلیل فشار جریان غربگرا یا کارشکنی جریان غربگرا 
پیش نمی رود. وی با اشــاره به آثار فشــار تحریم ها بر اقتصاد کشور افزود: ما به دلیل 
تحریم نقدینگی کافی برای ســرمایه گــذاری در پروژه های عمرانی را نداریم، طبعا 
همکاری با چین در این پروژه ها می تواند خیلی موثر باشد. متأسفانه باید مدیریت قوی 
تری بر ســر پیگیری اجرای قرارداد اقتصادی با چین می بود تا بتواند به فشــار جریان 

غربگرا یا کارشکنی جریان غربگرا فائق بیاید. 

یوسف نوری در گردهمایی مشاوران امور زنان استان های وزارت آموزش و پرورش 
که در باشــگاه فرهنگیان برگزار شــد با اشاره به جایگاه زن در نظام سلطه و اقدامات 
دشمن برای تغییر نگرشها و دیدگاه های زنان گفت: به عنوان مثال سن تجرد زنان در 
کشور ما وحشتناک شده است. جوامع و بخش های دیگر را کاری ندارم، این موضوع 
در آموزش و پرورش ما هم خوب نیست. تشکیل خانواده و فرزنددار شدن سیر طبیعی 
زندگی و تکامل است. تلاش شد تا زن را از محور مولد خانواده دور کنند. سیاست هایی 
نیز برای جلوگیری از آن مطرح و دنبال شد که بعد مادی داشت اما در آموزش و پرورش 

کار روی بعد فرهنگی باید انجام شود که بسیار مهم است.

در یک ویدئوی وایرال شــده از یکی از برنامه های شــبکه افق کارشناس این برنامه به 
اتفاقات حول علی دایی در چند ماه اخیر اشاره می کند و از قوه قضائیه می خواهد که 
مانع رفتن آنها نشود چون با رفتن شان کشور تطهیر می شود. این کارشناس همچنین 
علی دایی را تنها فوتبالیست قدبلندی می داند که به خاطر قدبلندش موفق شده گل های 

ملی زیادی به ثمر برساند.

رسول خادم به دعوت خانواده شهید اسدی برای حضور در زورخانه شهدای قزوین 
عازم شــده بود که اجازه ورود پیدا نکرد و مراســم به هم خورد. رضا لایق مربی سابق 
تیم های ملی کشــتی در دو المپیک لندن و ریو در این باره در صفحه اینســتاگرامش 
نوشت: »تاریخ تکرار شد. درب زورخانه را به روی رسول خادم بستند. رسول خادم 
از ســوی خانواده شــهید اســدی جهت حضور در زورخانه شهدای قزوین دعوت 
شــده بود که در جریان بر هم خوردن برنامه قرار گرفت. جمعی از پیشکســوتان و 
ورزشکاران و علاقمندان به ورزش زورخانه نیز جهت مراسم دعوت شده بودند که 

متاسفانه مراسم منتفی شد.« 

مدیر روابط عمومی دیوان عالی کشور با انتشار توییتی از احکام نهایی پرونده شهادت 
شهید عجمیان خبر داد و گفت که فرجام خواهی محمد کرمی و سیدمهدی حسینی 
تایید و حکم صادره برای حمید قره حسنلو، حسین محمدی و رضا آریا نقض شد. امیر 
هاشمی در این توییت نوشت:» نتیجه فرجام خواهی ۱۶ متهم پرونده شهید عجمیان 
در دیوان عالی کشور ؛فرجام خواهی محمد کرمی و سیدمهدی حسینی به استناد بند 
الف ماده ۴۶۹ق.آ.د.ک ابرام شــد. حکم صادره حمید قره حسنلو، حسین محمدی و 

رضا آریا به جهت نقص در تحقیقات نقض شد.«

حجت الاســلام محمد صادق اکبری در رابطه با جزئیات پرونده مهدی محمدی فرد 
گفــت: این فرد به اتهام افســاد فی الارض و محاربــه ازطریق ارتکاب جرم احراق و 
تخریب اموال به صورت گسترده به گونه ای که موجب اخلال شدید در نظم عمومی، 
ناامنی و ورود خســارت عمده به اموال عمومی گردیده اســت، اجتماع و تبانی برای 
ارتکاب جرم بر ضد امنیت داخلی کشور و اغوا و تحریک برخی از شهروندان به ایجاد 
ناامنی به اعدام محکوم شده است. وی تصریح کرد: در راستای تاکید رئیس قوه قضائیه 
بر رســیدگی قاطعانه و بر مبنای عدالت و قانون و بدون هیجان زدگی به پرونده های 
اغتشاشات، جلسات رسیدگی به پرونده های متهمان اغتشاشات اخیر در استان آغاز 
شده و ادامه خواهد داشت. وی افزود: رای صادره بدوی بوده و قابل اعتراض و فرجام 

خواهی در دیوان عالی کشور است.

وزیر کشــور درباره رفع فیلترینگ گفت: اگر متولیان شــبکه های اجتماعی و مجازی 
بخواهند با ناامنی و هدایت جریانات اغتشاشــگر کار کنند، طبیعی است ما هم همان 

موضع مان قبلی را خواهیم داشت.

روزنامه اســرائیل هیوم، چاپ تل آویو نوشت: دولت بایدن با این فرض که مذاکرات 
برای احیای توافق هســته ای دیگر شانس موفقیت ندارد، آماده است فشار بر ایران را 
افزایش دهد. »اســرائیل هایوم« از این موضوع به دنبال گفتگوی انتونی بلینکن وزیر 
خارجه آمریکا و الی کوهن وزیر خارجه اسرائیل آگاه شده است. در ادامه این مطلب 
آمده است: در طی این گفتگو که بلینکن به همتای خود بابت انتخابش به عنوان وزیر 
خارجه تبریک گفت، او ارزیابی جو بایدن رئیس جمهور آمریکا مبنی بر اینکه برجام 
را نمی توان احیا کرد، تأیید کرد، که بازتاب اظهارات افشا شده بایدن در ماه نوامبر بود 

که در آن وی گفته بود »توافق مرده است«. 

بهروز محبی نجم آبادی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای 
اسلامی در خصوص مباحث ارزی مطرح شده توسط محمدرضا فرزین، رییس جدید 
بانک مرکزی بیان کرد: ارز جهانگیری امر بدی نبود، فقط مدیریت نشد. در حقیقت باید 
دو نرخ بهم نزدیک شــود. محبی در مورد بازگشت به سیاست ارزی دولت دوازدهم 
در دولت رییســی گفت: این بیماری اقتصادی اســت که ما را با خود می برد، ما دلمان 
می خواهد ارز را روی ۲۳ هزار تومان ببندیم. چون ما محدودیت ارز داریم، برهمین 
اساس قیمت ارز را به بازار نمی سپاریم ولی برای نیاز واقعی ارز داریم. آنچه که در بازار 
اتفاق افتاده نیاز کاذب است؛ یعنی شما با کشوری مواجهه هستید که ۵ میلیون میلیارد 

نقدینگی دارد و قسمتی از این نقدینگی را در  فضای سوداگری آوردند. 

اسماعیل غلامی تحلیلگر اقتصادی  گفت: شب هنگام از کنار هتل تهران بزرگ عبور 
می کردم که با چراغ های خاموش هتل بین المللی مواجه شدم. خاموش بودن چراغ 
هــای هتــل ها با ما حرف می زند و از بی ثبای اقتصاد و عدم ســرمایه گذاری و عدم 
حضور خارجی ها در ایران صحبت می کند. حتی اگر حضور خارجی ها را به عنوان 
توریســت در نظر بگیریم از این موضوع و درآمد حاصل از آن نیز بی بهره مانده ایم. 
یعنی توریستی نیست، سرمایه گذاری نیست، رشد اقتصادی وجود ندارد. وقتی اقتصاد 
با این صراحت با ما ســخن می گوید و پیام خود را با ما در میان می گذارد مشــخص 
است که نرخ دلار نوسان دارد، بالا و پایین می رود اما میل به بالا رفتن بیشترس دارد. 
اکثر درآمد کشوری مثل مراکش از توریسم است اما ایران که می تواند بهترین مقصد 
برای سفرهای خارجی باشد و از این راه درآمد زایی قابل توجهی داشته باشیم به دلیل 

تنش های بین المللی از این محل هم عایدی ندارد.

اســب بخار در گزارشی مدعی شد: "ایران خودرو به برخی از مدیران ارشدش هایما 
۸S را با قیمت مصوب فروخته و ریخت و پاش میلیاردی را ثبت کرده است. این در 
حالی است که چند روز قبل، مردم عادی برای خرید این محصول جدید باید از طریق 
بورس کالا اقدام می کردند و قیمتی به مراتب بیشتر از بهای مصوب را به ایران خودرو 
می پرداختند. نام ۱۷ مدیر ارشد ایران خودرو برای تحویل هایما ۸S با قیمت مصوب 
یک میلیارد و ۵۰ میلیون تومان دیده می شود. همچنین هشت دستگاه از این کراس اوور 
هم در مالکیت شخصیت حقوقی ایران خودرو است که البته چنین کاری بسیاری رایج، 
قانونی و متعارف اســت." ساعتی قبل نیز سخنگوی وزارت صمت گفت: تخصیص 

خودرو با قیمت کارخانه به مدیران ایران خودرو اشتباه بود و باید سریعاً ابطال شود.

با تقدیــم لایحه برنامه هفتم، مجلــس می تواند بودجــه را در چارچوب آن مورد 
رســیدگی قــرار داد؛ در همین راســتا ممکن اســت ایــن دو لایحه بــه موازارت 
یکدیگــر در مجلــس بررســی شــده و بودجــه در چارچــوب برنامــه مورد 
توجــه قرار گیــرد البته عــده ای معتقدند کــه بودجه به صورت ســه دوازدهم 
تصویــب شــود. در نهایت باید منتظر مانــد که مجلس چــه تصمیمی می گیرد.
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